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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 25.03.2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 269 (Alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 269:

”Vil ministeren i forlængelse af svaret på FLF alm. del – spørgsmål 247 oplyse, hvor 
mange gange i de sidste 5 år fødevareministeren eller familie- og forbrugerministeren 
ikke har fulgt en indstilling fra Det Veterinære Sundhedsråd”

Svar:

Jeg kan oplyse, at Det Veterinære Sundhedsråds opgaver og beføjelser er fastlagt i lov 
om dyrlæger m.v. jf. lovbekendtgørelse nr. 433 af den 9. juni 2004 med senere 
ændringer. 

Af denne lov fremgår det bl.a. at rådet på begæring af offentlige myndigheder eller af 
egen drift kan afgive udtalelser om særlige spørgsmål af principiel karakter vedrørende 
forhold af veterinær betydning. Rådet har imidlertid ikke beføjelse til at udarbejde 
indstillinger direkte til en minister. 

Indstillinger til en minister udarbejdes i ressortministeriet under inddragelse af en række 
forskellige hensyn. I løbet af de sidste 5 år er samtlige udtalelser fra Det Veterinære 
Sundhedsråd blevet inddraget i forbindelse med udarbejdelse af indstillinger på det 
veterinære område til henholdsvis ministeren for familie- og forbrugeranliggender og 
fødevareministeren i det omfang det har været relevant.
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